

منذ أكثر من عشر سنوات، اعتمدت البرلمانات الأعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي قراراً تاريخياً بشأن مشاركة الشباب في العملية الديمقراطية، يدعو إلى القضاء على جميع أشكال التمييز على أساس السن، وفقاً لمبادئ الإعلان العالمي لحقوق الإنسان. ودعا القرار أيضاً الاتحاد البرلماني الدولي، والبرلمانات ومنظمات الشباب والجهات المعنية الأخرى ذات الصلة، إلى دعم وزيادة تمثيل ومشاركة الشباب، الشابات والشباب على حدٍ سواء، في البرلمان وفي صنع القرار السياسي.

ورغم إحراز تقدم مؤقت، فإن مستوى تمثيل الشباب في البرلمان، كما يقيسه الاتحاد البرلماني الدولي بانتظام، لا يزال منخفضاً. يبلغ عمر نصف سكان العالم أقل من 30 عاماً، في حين أن 2.8٪ فقط من أعضاء البرلمانات على مستوى العالم تقل أعمارهم عن 30 عاماً. ولا يزال يواجه الشباب التمييز على أساس السن والعقبات التي تحول دون تمتعهم بحقوقهم، مما يحد من إمكاناتهم.

ولحشد البرلمانيين الشباب لإيجاد حلول من منظور صنع السياسات، فإن الاتحاد البرلماني الدولي ينظم جلسة الإحاطة السابعة عبر الإنترنت الخاصة بسلسلة التمكين للبرلمانيين الشباب بشأن حقوق الإنسان للشباب، احتفاءً باليوم الدولي للشباب ومبادرة حقوق الإنسان 75 التي تسبق الذكرى السنوية الخامسة والسبعين للإعلان العالمي لحقوق الإنسان في 10 كانون الأول/ديسمبر 2023. ستوفر جلسة الإحاطة أيضاً فرصة لتقييم التقدم المحرز في تنفيذ النداء المشترك للعمل بشأن مشاركة الشابات السياسية والقيادة، الصادر عن الاتحاد البرلماني الدولي ومكتب مبعوث الأمين العام للأمم المتحدة المعني بالشباب في آذار/مارس 2021.

ان البرلمانات الأعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي مدعوة إلى تسجيل برلماني شاب وبرلمانية شابة للمشاركة في جلسة الإحاطة.

وستكون الترجمة الفورية متاحة باللغات الإنجليزية والفرنسية والإسبانية والعربية.

تفاصيل المتحدث (المتحدثين): (الاسم، اللقب):

سيتم التأكيد لاحقاً

Empowerment Series for Young Parliamentarians

Friday, 11 August 2023

Summary

Just over ten years ago, IPU Member Parliaments adopted a landmark resolution on youth participation in the democratic process, calling for the elimination of all forms of discrimination based on age, in accordance with the principles of the Universal Declaration of Human Rights. The resolution also called on the IPU, parliaments, youth organizations and other relevant stakeholders to support and increase the representation and participation of youth, young women and young men alike, in parliament and political decision-making.

Despite tentative progress, the level of youth representation in parliament, as measured regularly by the IPU, remains low. Half the world's population is under 30, while only 2.8% of MPs globally are under 30. Young people continue to face age-based discrimination and obstacles to the enjoyment of their rights, limiting their potential.

To mobilize young MPs on solutions from a policy-making perspective, the IPU is organizing the seventh online briefing of its Empowerment Series for young parliamentarians on Human rights of youth to mark International Youth Day and the Human Rights 75 Initiative leading up to the 75th anniversary of the Universal Declaration of Human Rights on 10 December 2023. The briefing will also provide an opportunity to take stock of progress made in the implementation of the joint Call to Action on young women's political participation and leadership, issued by the IPU and the Office of the United Nations Secretary-General's Envoy on Youth in March 2021.

IPU Member Parliaments are invited to register one young male and one young female parliamentarian to participate in the briefing.

Simultaneous interpretation will be available in English, French, Spanish and Arabic.

Speaker(s) details: (Name, Title) :

TBC